



NETTE LEUTE

FILIP & FREDRIK PRESENTERAR TREVLIGT FOLK / NICE PEOPLE



Karin af Klintberg, geboren 1972, ist Journalistin, Produzentin und Moderatorin. Nach der Ausbildung am Dramatiska Institutet in Stockholm war sie an der Umsetzung verschiedener Fernsehformate beteiligt. Von ihr stammt u.a. „Ebbe: The Movie“ (2009). **Anders Helgeson** ist Regisseur und ausführender Produzent. Mit Daniel Moll gründete er 2003 die Medienproduktion Thelma/Louise, die Fernsehbeiträge und Werbefilme herstellt.



Karin af Klintberg, born in 1972, is a journalist, producer and presenter. She trained at Stockholm's Dramatiska Institutet film and theatre school and worked on several TV programmes. She co-wrote and co-directed "Ebbe: The Movie" (2009). Anders Helgeson is a director and line producer. In 2003, he and Daniel Moll founded the production house Thelma/Louise, which makes TV reports and commercials.

A businessman sets up the first Somali national bandy team and the media was justifiably eager to draw comparisons between real life and the film "Cool Runnings". No African team has ever competed in the bandy world championships. That is, until Somalia entered the competition in 2014. Bandy is a traditional Nordic sport, played almost like ice hockey, but outdoors and with a ball. The team was made up of refugees living in the Swedish town of Borlänge and not one of them had ever even worn ice skates before. The bandy team is part of an ambitious integration project. Local businessman Patrik Andersson wanted to do finally take action against the persistent racism he saw. So he hired a bandy legend to coach and a Canadian pro to star, and enlisted a resolute restaurateur as a sponsor. This humorous documentary with a serious message is presented by Filip & Fredrik, a pair of Swedish television personalities known for their unconventional journalism.

Ein schwedischer Unternehmer gründet die somalische Bandy-Nationalmannschaft: Nicht zu Unrecht zog die begeisterte Presse Vergleiche zu „Cool Runnings“. Noch nie hatte ein afrikanisches Land an der Bandy-Weltmeisterschaft teilgenommen. Bis bei der WM 2014 Somalia antrat in der traditionell nordischen Sportart, die fast wie Eishockey gespielt wird – nur unter freiem Himmel und mit einem Ball. Gebildet wurde das Nationalteam aus im schwedischen Borlänge lebenden Flüchtlingen, von denen vor Gründung des Teams keiner jemals Schlittschuhe getragen hatte. Die Mannschaft ist Teil eines ehrgeizigen Integrationsprojekts: Der lokale Unternehmer Patrik Andersson will dem alltäglichen Rassismus endlich etwas entgegensetzen. Also engagiert er eine Bandy-Legende als Trainer, einen kanadischen Profi als Star und einen resoluten Restaurantbesitzer als Sponsor. Ein humorvoller Dokumentarfilm mit ernster Botschaft, präsentiert vom Fernsehduo Filip & Fredrik, das in Schweden für seinen unkonventionellen Journalismus bekannt ist.

Schweden 2015, 92 Min., schwed., somali, engl. OF, engl. UT

R: Karin af Klintberg, Anders Helgeson B: Filip Hammar, Fredrik Wikingsson, Karin af Klintberg, Anders Helgeson K: Simon Rudholm, Erik Persson, Erik Vallsten, André Lindholm, Lukas Eisenhauer, Gabriel Mkrttchian, Caj Müller P: Lars Beckung, Thelma/Louise WS: First Hand Films F: Swedish Film Institute

Mi 4.11.

22:30h
Koki

So 8.11.

19:45h
CS6